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Loués st. J. M. J. 

 

Monsieur le Supérieur 

 

La rénovation des ss. voeux est un objet de si grande importance, que je crois pouvoir vous rappeler que dans 

tous nos couvents, les Supérieurs doivent y préparer leurs religieux, par des lectures et des méditations choisies 

et ayant pour but de prouver la sublimité de l’état religieux et les avantages ainsique les obligations des voeux 

de religion. 

J’espère que Mr Honoré est rentré et que son zèle est devenu plus raisonnable.  Vous n’aurez pas manqué, Mr le 

Supérieur, de lui mettre devant les yeux, les suites que va entrainer ce dernier essai.  Il faut que le novice prouve 

à l’évidence, cette fois-ci, qu’il peut convenir à notre Institut; c’est à Bruxelles que se décidera son sort.  Je vous 

prie de l’en bien convaincre, afin qu’il ne néglige pas les moyens d’obtenir la faveur qu’il semblait apprécier, en 

entrant dans l’Institut. 

Je vous recommande aussi très-spécialement les moeurs de vos élèves.  Que les instructions religieuses soient 

secondées par une sage surveillance. 

Vous savez que je suis toujours sincèrement 

Votre dévoué Père en J. C. 

Gand 27 janv. 1844 

C. G. Van Crombrugghe 

27 January 1844 

 

 

Praised be Jesus, Mary and Joseph 

 

Dear Superior, 

The renewal of vows is of such great importance that  I am going to remind you that in all our convents the 

Superiors must prepare their religious by readings and selected meditations which are intended to show the 

sublimity  of the religious state and the advantages as well as the obligations of the vows of religion. 

I hope Mr Honoré has returned and his zeal has become a little more reasonable. You will not have failed, Mr 

Superior, to place before him the consequences which this last chance could lead to. The novice must prove this 

time that he is suitable for our Institute; his fate will be decided at Brussels. I beg you to convince him of this, so 

that he will not neglect any means of obtaining the favour he appears to wish for by entering the Institute. 

I also commend especially to you the morals of your pupils. May religious instruction be backed up by a wise 

supervision. 

You know that I am always sincerely 

Your devoted Father in Jesus Christ, 

Ghent 27 January 1844 

C. G. Van Crombrugghe 

 


